
Direktor avaldab kiitust 
 
1. 20. novembril Parksepas Võru 
maakonna vokaalansamblite päeval  
edukalt osalenud õpilastele: 
 
1.-3. kl tüdrukute ansambel 
 
Laura Eiche, Mairann Toots, Iris Ivan, 
Laura Sokk, Loviisa Lill, Karmen Pindis, 
Kristin Plado, Kertu Eimre, Maiken 
Õunpuu, Caroliina Luhamets, Kristin 
Müürsepp, Sandra Malvik 
 
1.-2. kl poiste ansambel 
 
Roland Trumm, Karl- Martin Viiberg, 
Martin Paakspuu, Egert Juhanson, Timo 
Juhanson, Villem Maandi, Oliver Ossip, 
Riko Gladkov, Roland Erik 
 
6.a kl noormeeste ansambel 
 
Roland Leppik, Jürgen Rünk, Aap Erik, 
Mart Parind, Kevin Kaldmäe, Jorma 
Veiderpass, Martin Kala, Fred Kamberg, 
Rasmus Kolling 
 
7.-10. kl segaansambel 
 
Kairi Kaabel, Eve Piisang, Kati Ott 
 
10.-12. klassi segaansambel 
 
Vootele Ruusmaa, Kaspar Bendi, Janar 
Reiljan, Viljar Rosin, Urmo Vaher, Eve 
Piisang, Ave Piisang, Kerli Viskmann, 
Kairi Kaabel. 
 
Kõik ansamblid tunnistati oma 
vanuserühma parimateks. Direktor tänab 
õpilasi juhendanud õpetajaid Erja Aropit, 
Kersti Kambergi ja Jane Reiljanit. 
 
2. 21. novembril Võru maakonna 
koolinoorte võrkpalli KV-l I koha 
saavutanud 10.-12. kl  neidudele: 
Kärt Kärson, Kerda Kaur, Annika Tõlgo, 
Keiti Ott, Hanna Haring, Triin Küppas, 
 
ja tänab õpilasi juhendanud õpetajat Anu 
Maaski. 

 
 

 
JÕULUNÄDAL 

Esmaspäeval, 20. detsembril kell 17.00 
5.-6. klassi jõulupidu. Kell 18.00 7.-8. 
klassi jõulupidu. Õhtu kulmineerub 5.-8. 
klassi ühise  diskoga.   
Teisipäeval, 21. detsembril kell 16.00 2.-
4. klassi jõulupidu. Õhtu lõpeb diskoga. 
Kolmapäeval, 22. detsembril kell 10.00 1. 
klassi õpilaste jõulupidu ning 18.00 9.-11. 
klassi jõulupidu. 

 

*** 
23. detsembril toimuvad kooli jõuluaktused 
järgmise graafiku alusel: 
8.00- 8.35     2.-4. klass 
8.45- 9.20     5.-6. klass 
9.30- 10.05    7.-8. klass 
10.15- 10.50  9.-10. klass 
11.00- 11.35  11.-12. klass. 

 
*** 

14. detsembril  kell 15 toimub võimalas kooli 
võimlemisfestival. 

 
*** 

20. detsembril esietendub Võru Kreutzwaldi 
Gümnaasiumi , Võru Kesklinna Gümnaasiumi 
ning Parksepa Keskkooli ühendatud segakoori  
koostöös valminud 

 
Urmas Sisaski 

JÕULUORATOORIUM 
Dirigendid: Tiit Raud, Erja Arop, Jane Reiljan, 
Signe Rõõmus 
Tegemist on lustaka looga, mis räägib ühe 
perekonna jõuluõhtu veetmisest. Tekstid pärinevad 
tuntud eesti luuletajatelt. 
Ettekanded 
- 20. detsembril Võru Kreutzwaldi Gümnaasiumis 
kell 11 ja 12 
- 21. detsembril Parksepa Keskkoolis kell 18 
- 23. detsembril Võru Kesklinna Gümnaasiumis 
kell 13 ja 14 
- 23. detsembril kell 20 kultuurimajas Kannel 
- 7. jaanuaril esinemine maakonna 
kultuuritöötajatele 
 

*** 
5.a klassi õpilased  defineerivad päkapikku. 
Kirja pani õpetaja Vesta Pille. 
Kui mulle öeldakse “päkapikk”, siis saan aru, et 
hõigatakse mind- see on minu hüüdnimi. Sõna 
“päkapikk” tuletab meelde ka isa ja ema, sest 
nemad ongi tegelikult päkapikud. 

Olen näinud suuri, 162 cm pikkuseid 
päkapikke, kui öösel teki alt piilusin. 

Päkapikud toovad vahel päris põnevaid asju, 
mina olen saanud karvaseid võtmehoidjaid. Nad 
käivad iga lapse juurde. Isegi minul käivad. 
Mõnikord nad lihtsalt ei viitsi käia- laisad 
päkapikud siis. 

Viisakad lapsed (1-9- aastased) arvavad tõesti, 
et on päkapikud olemas. Suuremad (10 ja 
ülejäänud) ei usu, et on, vaid teavad, et sussi sisse 
toovad maiustusi emmed- issid. 

P- paha, Ä- ärev, K- kaunis, A- asjalik, P- 
pikk, I- igav, K- koba, K- kallis 

Päkapikk on habemega mehike, kes toob 
lastele komme. Ta luurab laste järele ja öösel 
paneb üpris suure krabinaga kommi sussisse.  
Nad on väga targad väikesed mehikesed: kui 
pahandust teed, siis nad kommi ei too. 

Pöidlapikkune muhe mehike, kes pakib 
kingitusi ja rassib päkapikumaal jõuluvana juures. 
(nii arvan mina, aga see ei pruugi üldse nii olla.) 
Päkapikk on teise sõnaga spioon. 
 

 
Austatud abituriendid 

 
Olete oodatud 
17.detsembril  

kell 19 
Võru Kreutzwaldi Gümnaasiumi 

abiturientide aastalõpu ballile. 
 

Õhtut juhivad  
Helen Solovjev ja Glen Kelp 

 
Ballipääse 135.- 

 
26.-28. novembrini toimus meie koolis 
Tegusate Eesti Noorte I Lõuna-Eesti 
regionaalsessioon.  
Tegemist on noorteparlamendi laadis 
üritusega, mis kestab 3 päeva. Igale sessile 
pääseb 60-100 delegaati, kellest 
moodustatakse umbes 10-liikmelised 
komiteed. Iga grupp saab endale teema, 
millega kolme päeva jooksul tegeletakse, 1 
või 2 chairi ehk grupijuhti, ühe journo ehk 
ajakirjaniku ning oma komiteeruumi.  

Reede õhtupoolik kulub teambuildinguks 
ehk omavahel tutvumiseks ning koostöö-
valmis meeskonna moodustamiseks. Lau-
päev on brainstorminguks ning “vettpidava” 
resolutsiooni kokkupanemiseks. Pühapäeval 
tutvustatakse ja kaitstakse tööd teiste 
komiteede ees peaassambleel. Pärast 
avalikku debatti ja kokkuvõtvat kõnet 
hääletatakse, et otsustada resolutsiooni 
saatus – kas see esitatakse omavalitsusele 
või mitte. 

Igal sessil on president, kelle ülesandeks 
on avada ja lõpetada sessioon ning juhatada 
peaassambleed.  

Kuidas meie TENi sattusime? 
Kevadel tuli minu (Maria,12d) juurde Raido 
Karro (12b) ja alustas juttu mingisugusest 
üritusest, mida kavatsetakse sügisel meie 
koolis korraldada. Ta väitis, et on äärmiselt 
oluline, et  sõidaksin Tartusse koosolekule, 
andis mulle veel kellegi Aapo MSNi ja 
soovitas temaga konsulteerida. Suhtusin 
ettepanekusse äärmiselt skeptiliselt, kuna 
mul oli plaanis kõikvõimalikest 
organiseerimis- ja korralduskohustustest 
loobuda. Pealegi ei saanud ma üldse aru 
ürituse eesmärkidest ega ülesehitusest, ka 
polnud ma kuulnud midagi Tegusatest Eesti 
Noortest. Et mitte üksi niisugusele 
katsumusele vastu minna, kutsusin kaasa 
Hella (12a).  
 Ühel kevadisel pühapäeval sõitsimegi 
Tartu poole, teadmata, mis meid ees ootab. 
Kohtusime vist 4-5 korraldajaga Raekoja 
platsi purskkaevu juures. Sealt edasi 
suundusime Toomas Roolaiu (TENi 
asutajaliige) korterisse koosolekut pidama. 
Seal üritati meile ürituse skeemi veidi 
seletada, kuid me ei taibanud ikkagi, mis 
vahe on chairidel ja journodel, mis on GA ja 
paneelsessioon. Tol hetkel olin mina täiesti 
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kindel, et järjekordset samalaadset 
kohustust ma endale ei võta ja leian enda 
asemele kellegi teise. Aga mida aeg edasi, 
seda rohkem mõistsime ürituse sisu ja 
vormi ning seda rohkem hakkas 
ettevõtmine meid huvitama. Praeguseks on 
mõisted chair, journo, GA ja 
paneelsessioon meile niivõrd selgeks ja 
omaseks saanud, et nendeta on raske 
TENist rääkida. 

Võru sessioonile kogunes kahjuks 
oodatust vähem osalejaid – 60-ne asemel 
40. Peame vähese huvi põhjuseks, et varem 
pole Tegusad Eesti Noored Lõuna-Eestis 
üritust korraldanud ning inimesed lihtsalt ei 
tea, millest nad ilma jäävad. Seepärast 
pidime  kaks komiteed ära jätma. Alles 
jäänud teemad olid:  
1. Mida teha, et noorte huvidega 
arvestamine ei jääks unarusse ka 
poliitilise võitluse perioodil ega  
võimuladviku vahetudes? (meie kooli 
esindajad komitees: Raili Raudsepp, 11d ; 
Danil Taro, 11b) 
2. Milliste vahenditega motiveerida 
tööandjaid võtma tööle alaealisi? (Simon 
Soll, 11d) 
3. Kuidas välistada "eliitkoolide" 
koondumist suurlinnadesse? (Denis 
Žirnov, 11c ) 
4. Kuidas pöörata koolijuhtkonna 
tähelepanu koolivägivalla probleemi 
tõsidusele ning mida selle vastu ette 
võtta? (komitees meie kooli esindajat 
polnud) 
Võru sessiooni president oli Tartu Ülikooli 
juuratudeng ja TENi juhatuse liige Maria 
Kupinskaja (tuttavatele lihtsalt Mann).  

Korraldustöö algas juba varakevadel. 
Selleks ajaks, kui meie liitusime, oli 
tegelikult juba üsna palju tööd tehtud – idee 
oli olemas ning korraldajad valitud. Meie 
osaks jäi kõik, mis oli tarvis teha Võrus 
kohapeal – suhtlemine kooli, linnavalitsuse 
ning Kandle kultuurimajaga. 
Korraldustiimi kuulusid lisaks meile Jaanus 
„sallimees” Paaver, Mari Matjus, Mari 
Kanger, Aapo „peakorraldaja” Reitsak, 
Raido Karro (VKG, 12b) ning Leelo Känd.  

Õhtud TENi sessidel on veel 
põnevamad kui päevad. Õhtusesse 
programmi kuuluvad komiteede 
presentatsioonid etteantud teemadel (Võrus 
oli teemaks kolhoos), kõikvõimalikud 
lahedad mängud, nagu psühholoog, maffia 
jne, ning eriti vingetel sessidel esineb ka 
bänd – Võrus oli selleks Apex11. Siinkohal 
neile suur tänu !!!  

Chairid – on grupijuhid, kelle 
ülesandeks on juhendada komiteed nii 
teambuilingus, komiteetöös kui ka 
peaassambleel. Et grupis olevad delegaadid 
omavahel tuttavaks teha ja üksteist 
usaldama panna, mängitakse reede 
õhtupoolikul mitmesuguseid põnevaid 
mänge, näiteks soo, ämblikuvõrk ning 
numbrite püüdmine. Ka laupäeval, kui 
komitee pidevalt  ajusid ragistab, on just 
chairid need, kes koridoris hetkeks 
delegaatide mõtted mujale juhivad.  
Chairid on toredad avatud inimesed, 
kellega on äärmiselt lõbus koos olla ning 
kellelt võib alati, kui komiteetöö raskeks 
muutub, abi paluda.  
Võrus chairisid: Marta Pulk, Berit Toodo, 
Maria Kupinskaja, Karin Öövel, Ellen 

Murula, Maimu Annus, Kadri Laar ning Janek 
„Lex” Valdsalu. 

Journod – on sessiooni ajakirjanikud, kes 
jälitavad delegaate, orgasid ning chaire igal 
sammul, et võimalikult intrigeerivat lugu kirjutada. 
Journodest on kasulik eemale hoida või vähemalt 
nende juuresolekul end pingsalt jälgida, kui pole 
soovi sessisiseselt kuulsaks saada… Ning kui 
journotiim teeb pealtnäha süütut intervjuud, võib 
kindel olla, et sellest kujuneb lõpuks tõeliselt 
naljakas montaaž, milles on “kogemata” valesti 
kokku pandud küsimused ja vastused. Olulisteks 
on kujunenud sessioonidel ka plakatid, mis võivad 
hoiatada liikvel oleva kurja chairi eest, reklaamida 
T-särkide müüki või mida tahes. Võru sessi tegid 
ehk omapäraseks leninlikud üleskutsed ja 
loosungid, mida oli terve kool täis. 

Huvitavat 
Toimus tõenäoliselt esimene näljastreik VKGs – 
delegaadid Rasmus „Mikker” Jakobson ja Teddi 
„Infinit” Vilumets üritasid levitada „parandatud” 
eksemplari meie reeglitest. Kui ajakirjaniketiim 
keeldus lehte paljundamast, alustasid meie ürituse 
parimad räpparid näljastreiki. Nendega ühines ka 
sessiooni president ja chair Mann, kes oli seoses 
streigiga kaotanud kaks delegaati. Mann toetas 
poisse lootuses, et ajakirjanikud annavad järele 
ning tema saab oma delegaadid komiteesse tagasi. 

Laupäevaõhtusel ühistantsimisel Vabaduse 
väljakul jõulukuuse all ühinesid meie 
seltskonnaga ka teada-tuntud Võru rullnokad. 
Huvitav oli aga just see, et üks neist võlus kusagilt 
akordioni välja ning pakkus meile oma 
tantsumuusikat. Kahjuks muutusid aga noormehed 
veidi segavateks ning me pidime nad ringist välja 
jätma. Soovitasime neil veidi eemal edasi tantsida 
ja laulda. 

Meie sessiooni presidendil oli ürituse 
avapäeval sünnipäev. Laulsime talle kogu 
rahvaga sünnipäevalaulu, journo-poisid tõstsid 
teda 20 korda aula lae alla ning korraldajate nimel 
kinkisime talle lillekimbu.  

Pärast ürituse ametlikku lõppu ja enamiku 
delegaatide kiiret bussijaama jooksmist algas 
kõige kurvem osa – hüvastijätt. Pisarad, 
kallistused, tänusõnad, lubadused järgmisteks 
kohtumisteks.  

Kogu üritus oli kolhoositeemaline: journod 
kleepisid kooli loosungeid täis, laupäevaõhtusel 
Apex11 kontserdil valitses tunne, nagu oleks 
kogunenud Kreutzwaldi gümnaasiumi aulasse 
rokk-kontserdile suur hulk lüpsinaisi ning 
pühapäeval välja antud sessi ajalehtki meenutas 
aastatetaguseid propagandaväljaandeid.  

Üle nädala on söökla uksel seisnud ainus 
nähtav mälestus sessist –  silt “SÖÖK”. 

Meie editor (üks ajalehe toimetajatest) Martin 
Tajur jäi bussist maha  oma arvuti tõttu. Selle 
peale lausus Tajur: „Mees, osta endale läppar!” 

Veel tuleb Ats „the secret agent” Valdsalu 
tungival soovil ära mainida  Freelancerid ehk 
lihtsalt TENi fännid, kes ei ole delegaadid, 
korraldajad, chairid ega journod.( Sessi ajalehes 
või kontaktlistis võib neid leida ka koondnimetuse 
”secret agents” alt.) 
 Kokkuvõtteks: me ei mõista, miks nii hilja 
TENi sattusime. Kus me need kaks ja pool aastat, 
kui TEN tegutsenud on, elanud oleme? Igatahes – 
vapustav üritus, lahedaimad inimesed, suurepärane 
kogemus. Sõnu jääb puudu. PARIM! 
 Infot TENi kohta võib leida kodulehelt 
www.ten.ee ning Võru sessi ametlik kodulehekülg 
on www.ten.ee/vorusess  
Maria Laanelepp ja Hella Jansons,  
Tegusate Eesti Noorte I Lõuna-Eesti 
Regionaalsessiooni korraldajad 

 

 
Apex11 

 
TEN tunnetab lund 

 
Lõbus näljastreik 
 
Käesoleval aastal toimus õpioskuste 
olümpiaad 22. oktoobril Mustamäe 
gümnaasiumis. Kreutzwaldi gümnaasiumi 
esindasid edukalt 6.a klassi õpilased 
Jürgen Rünk, Rando Leppik, Mart 
Parind, Martin Kala ja Fred Kamberg. 
Poisse usutles klassijuhataja Ere Tumm. 
Mis on õpioskuste olümpiaad? 
Martin: Õpioskuste olümpiaad on iga-
aastane maakondlik või riiklik võistlus 
õpioskuste peale. See tähendab, et 
küsimused puudutavad kõiki õppeaineid. 
Kas õppimine on popp? 
Mart: Suurem osa ikka arvavad, et 
õppimine ei ole popp. Aga muidugi on ikka 
ka päris palju neid, kes hindavad 
koolitarkuse omandamist.  
Kes teid olümpiaadiks valmistumisel 
aitas? 
Rando: Meid juhendas raamatukoguhoidja 
Kristel Kons. Me käisime pea iga päev kooli 
raamatukogus harjutamas. 
Kirjelda olümpiaadil valitsenud 
õhkkonda? 
Jürgen:  Õhkkond oli üpriski pinev ja 
närviline. 
Milliseid kogemusi te saite? 
Fred: Tutvusime uute teatmeteostega ning 
õppisime väga palju! 
 
 

Järgmine infoleht ilmub 
19. jaanuaril 

usin@vkg.werro.ee 
Mart Usin 

 


